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El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyor Pastor .

Es pot fer també la pregunta des de l’escó i si ho troben 
més còmode també seguts, com vostés vullguen . Farem la 
resposta des del faristol . Consellera, té vosté la paraula per a 
respondre .

Quan vosté vullga, senyoria .

La senyora consellera de Participació, Transparència, 
Cooperació i Qualitat Democràtica:

Moltes gràcies .

Senyor diputat Pastor, deia vosté que per ètica i per estè-
tica. Mire, porten tres anys buscant on no n’hi ha, i eixa és 
la realitat . Buscant responsabilitats en el president sobre les 
empreses del seu germà .

I, mire, em deia vosté que calia col·laborar per a que tot s’es-
clarira i que «cumpliera con su deber». Jo l’insisto. El Consell 
està responent amb una transparència absoluta les iniciati-
ves parlamentàries de control presentades en relació, preci-
sament, amb les empreses de Francis Puig .

Mire, des del 25 de juny del 2018 al 14 de desembre  
del 2020, i sols estic contant això perquè la setmana 
passada tornaren a ficar 12 sol·licituds més de documen-
tació, el Consell ha rebut 66 sol·licituds de documentació, 
quasi totes del seu partit. I totes han sigut contestades.

En eixa documentació s’inclou la còpia íntegra dels expe-
dients de contractació o subvenció, les factures, els justifi-
cants de pagament i informes d’auditoria, la informació dels 
pagaments efectuats per la tresoreria i les actuacions efec-
tuades per la Inspecció General de Serveis, el Consell de 
Transparència i l’Agència Valenciana d’Antifrau. Esta conse-
llera mateixa va obrir un expedient per a vore si havien 
complit la llei de transparència .

De veritat, no tenen prou? No hem demostrat prou que els 
òrgans de control funcionen? Si es detecten irregularitats 
s’han aplicat els procediments investigador i sancionador.

I, a més, el que ha demostrat este govern és que funcionen 
per a tots i per a totes . Para Pepito Pérez, para la vecina del 
quinto y también para los hermanos del presidente. Eso es lo 
que hace este gobierno.

Podríem fer un paral·lelisme i jo em podria preguntar què 
haguera passat si governaren vostés, però no em fa falta, 
perquè ja sabem el que passava quan governaven vostés. 
Per a començar, en Canal 9 no es feien concursos per a les 
corresponsalies comarcals. Este cas s’adjudicava a dit, no 
n’hi havia un procés de lliure concurrència . I ara n’hi han 
processos .

Però, és més, quan vostés feien processos, es manipulaven. 
Ací tenim, sense anar més lluny… (Veus) Efectivament, va ser 
un amaño i es demostra en la sentència que, a més a més, 
el procediment que s’havia utilitzat per a l’adjudicació a les 

empreses ni tan sols estava ben fet. A més a més, es va adju-
dicar per 7,2 milions, que eren 4 milions més d’euros del que 
realment valia . Estem parlant dels contractes de les pantalles 
de la visita del Papa .

Ara els processos es fan i, a més a més, n’hi ha un control . I 
este cas, precisament, ho demostra. Insistisc, els mecanis-
mes de control funcionen per a tots i per a totes . I tota la 
informació, i li ho deia abans, està publicada en el web de la 
conselleria que jo encapçale.

Vostés la realitat és que no troben absolutament res, conti-
nuen insistint malgrat que tenen tota la informació i saben 
que no n’hi ha res. Només busquen un efecte propagandís-
tic. Volen ficar sospites sobre l’actuació del president i arri-
bar amb titulars de premsa on no han pogut arribar amb les 
urnes .

Topen amb pedra . La transparència i els mecanismes 
de control funcionen i eixa és la notícia, senyor diputat. 
(Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, consellera .

Donem pas a la següent pregunta, la 222, que formula 
l’il·lustre diputat Josep Nadal, del Grup Parlamentari 
Compromís, a la consellera d’Agricultura, Desenvolupament 
Rural, Emergència Climàtica i Transició Ecològica.

Senyor Nadal, té vosté l’ús de la paraula . Quan vosté vulga, 
senyoria .

El senyor Nadal Sendra:

Bon dia, senyora consellera .

Ens els pròxims mesos es tractarà entre les diferents conse-
lleries d’agricultura i el ministeri el futur de la nova PAC  
fins 2027, que haurà d’entrar en vigor el 2023.

Entre els diferents temes que interessen al sector agrí-
cola valencià i a totes les persones d’eixe territori que viuen 
o treballen en la agricultura estan, per exemple, la defini-
ció d’agricultor genuí, l’existència de drets de pagament, els 
criteris de pagament, els sistemes de pagament al sector 
vitivinícola o la nova configuració dels ecoesquemes, entre 
altres .

Hi ha el convenciment dins del sector que l’agricultura valen-
ciana i la mediterrània en general sempre ixen perdent en el 
repartiment de fons de la PAC. És per això que li pregunte, 
senyora consellera, quines accions té previstes per a que 
la nova Política agrària comuna assumisca les prioritats del 
sector valencià i de l’agricultura mediterrània en general .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)
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(Ocupa la presidència la vicepresidenta primera de les Corts 
Valencianes, senyora María José Salvador Rubert)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyoria .

Per a donar resposta a la pregunta formulada té la paraula 
l’honorable consellera d’agricultura .

Quan vulga, senyoria .

La senyora consellera d’Agricultura, Desenvolupament 
Rural, Emergència Climàtica i Transició Ecològica:

Moltes gràcies per la pregunta, senyor Nadal .

A més, una pregunta en un moment important perquè saben 
vostés que estem culminant les diferents negociacions per a 
eixe document estratègic que ha de presentar-nos el Govern 
d’Espanya i que aproximadament en el mes d’abril i maig 
podrem tindre un document ja definit amb les bases de les 
definicions dels grans pilars que configuraran la nova PAC.

Certament, després caldrà baixar a certes qüestions més 
particulars. Però vosté ha dit algunes que són les que a 
nosaltres ens preocupen . I són el pilar fonamental de la PAC .

Comença, precisament, amb la definició d’agricultor genuí. 
Saben vostés que ja fa uns mesos esta conselleria va alertar 
que la postura que estava traslladant en este cas el ministeri 
i algunes comunitats autònomes d’eixa definició d’agricultor 
genuí exclusivament vinculada a un determinat percentatge 
d’ingressos agraris anava a expulsar a la meitat dels agricul-
tors i agricultores que hui són perceptors de la PAC.

Aleshores, haguérem tingut una PAC que la seua essència, 
que és qui és el que va a rebre estos fons, anava a expul-
sar completament a la meitat dels nostres agricultors i 
agricultores .

Férem eixa denúncia, estiguérem treballant, precisament, 
per a que es canviara el criteri. I fins i tot, en este cas, 
Europa va fer rectificar eixa postura plantejada d’inici pel 
ministeri i aleshores va dir que no es podia expulsar als agri-
cultors pluriactius perquè, en definitiva, i tots ho sabem, hi 
ha moltíssims agricultors i agricultores pluriactius que, si no 
ho foren, no serien ni agricultor o agricultora .

Aleshores, el que s’ha parlat per part de la comissió és que 
es considere possible perceptor de la PAC aquell que tinga 
també un ingrés de la PAC de menys de 5 .000 euros, al 
marge del que serien els agricultors professionals. Estem 
parlant de la part xicoteta .

Quina és la nostra discussió ara? Doncs bé, el ministeri, 
encara que Europa planteja eixe marge de fins a 5.000 de 
cobrament per a eixos xicotets agricultors, pareix plantejar 
que ací es reduïsca a 2.000. I, per tant, eixa forqueta  
d’entre 2.000 a 5.000 també expulsaria vora el 30 %, 40 % 
dels perceptors actuals valencians .

I no entenem per què, si l’àmbit europeu ha dit que consi-
dera agricultor susceptible de tindre fons i ajudes de la PAC 
de cobrament de fins a 5.000 euros, per què s’està plante-
jant, per part del ministeri i d’algunes comunitats autòno-
mes, reduir-lo a més de la meitat . No ho entenem . I, per tant, 
anem a lluitar sobre la base d’esta primera circumstància .

I després hi ha una cosa fonamental, que és la part dels drets 
històrics. Els drets històrics sembla que van a ser ja una cosa 
passada en la nova PAC. És el que estem plantejant. I moltes 
comunitats. I fins i tot el ministeri.

Però això  Hi ha un perill darrere, i és canviar dret històric 
per capa de elegibilidad. És a dir, que, ara mateix, la teua 
superfície que està dintre de la PAC siga la que està conside-
rada la única que pot entrar en la nova PAC. Com que nosal-
tres hem perdut molts perceptors, hem perdut molta super-
fície declarada i, per tant, estaríem canviant drets històrics 
per superfície històrica. I això seria del tot un engany i un 
desastre per a l’agricultura valenciana .

Així que a la seua pregunta sobre la base d’estos dos pilars 
i altres, com ecoesquemes, ajudes sectorials, etcètera, 
estem fent, i li puc anunciar, un front comú amb les comu-
nitats de l’arc mediterrani, de totes les comunitats de l’arc 
mediterrani, perquè, al final, la PAC mediterrània no l’han 
de definir en Madrid ni en Europa, l’hem de decidir i definir 
els valencians i valencianes .

Gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyoria .

Passem a la pregunta 514, formulada pel diputat Francis 
Rubio del Grup Parlamentari Socialista al conseller 
d’economia sostenible, sectors productius, comerç i treball 
sobre les línies d’actuació en matèria de comerç durant  
l’any 2021 .

Quan vulga, senyoria .

El senyor Rubio Delgado:

Gracias, presidenta .

Buenos días, señor conseller, señor conseller Rafael Climent .

El comercio y, más especialmente, el pequeño comercio ha 
sufrido las mismas restricciones o más que otros sectores. 
A nuestro juicio, el comercio está demostrando una enorme 
capacidad de reacción para que su surtido y su horario se 
adapte a las nuevas necesidades de los ciudadanos .

Ese esfuerzo debe de ir de la mano de la administración para 
responder a las nuevas necesidades de las empresas para 
salvaguardar, sobre todo y ante todo, la salud y los empleos, 
porque todos sabemos que el comercio dinamiza y da vida a 
las ciudades y pueblos de nuestra comunitat .


